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 Muistio    
   
   
   
 

 
Tiekartta työvoiman toimialoittaisen ja alueellisen saatavuuden varmistamiseksi 

- luonnonvarat, elintarviketuotanto ja ympäristö -toimialaryhmä 
 
 
Aika Maanantai 10.10.2022 klo 14.00 – 15.30 
 
Paikka  Microsoft Teams  
 
Osallistujat  Johanna Alatalo, TEM  

Stefan Borgman, METO 
Jarno Hakanen, JOTPA 
Ilpo Hanhijoki, OPH 
Kirsi Heinivirta, JOTPA, puheenjohtaja 
Suvi Huttunen, Agronomiliitto 
Eero Janhonen, TEM 
Aleksi Kalenius, OKM 
Veli-Matti Kauppinen, Teollisuusliitto  
Susanna Kumpulainen, MTK 
Liisa Larja, TEM 
Pirjo Larm, TEM, sihteeri 
Suvi Liikkanen, Loimu 
Jaana Saaranen, Selry 
Anne Somer, Elintarviketeollisuusliitto 
 

Estyneet  Riku Muurinen, Konepäällystöliitto  
Juho Peltonen, TEM 
Elina Pylkkänen, TEM  
Hanna Säntti, TEM 

 
  
   
1. Kokouksen avaus 

 
Puheenjohtaja Kirsi Heinivirta avasi kokouksen ja kertoi, että tänään siirrytään enna-
kointiin. 

 
2. Ennakointiin liittyvät alustukset ja keskustelu niiden pohjalta 

 
Ensin asiantuntijat pitivät seuraavat alustukset (esitykset löytyvät Tiimeristä) 

- Katsaus toimialan ennakointituloksiin, TEM Liisa Larja 
- Tutkintoon johtavan koulutustarjonnan tilannekuva ja ennakointinäkymät (pää-

paino Vipusen luvuissa), OPH Ilpo Hanhijoki 

https://tila.tiimeri.fi/sites/vn-toimialojen_tiekartat/Tiedostot/Luonnonvarat%2C%20elintarviketuotanto%20ja%20ymp%C3%A4rist%C3%B6%20-toimialaryhm%C3%A4%201/Ennakointimateriaalit%2010.10.2022
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- Ennakointinäkymät ja koulutuksen mitoitus, OKM Aleksi Kalenius 
- JOTPAn mahdollisuudet helpottaa osaajapulaa ja/tai kohtaanto-ongelmaa, 

JOTPA Jarno Hakanen 
- Mahdollisuudet työvoimakoulutuksen volyymin kasvattamiseen, TEM Eero 

Janhonen 
 

Sitten käytiin seuraava keskustelu alustusten pohjalta: 
- Eläinlääkäreiden ulkomaalaistausta tarkoittaa käytännössä useimmiten sitä, 

että suomalaiset ovat opiskelleet ulkomailla (pääasiassa Baltian maissa tai Un-
karissa), koska eivät ole päässeet Suomessa opiskelemaan 

- Toisen asteen suorittaneiden palkkataso on sama kuin perusasteella, koska 
monet eivät ole koulutustaan vastaavissa tehtävissä 

- Liittojen näkökulmasta maa- ja metsätaloudessa on vaikea nähdä ylitarjontaa 
- Ehdotus uudesta työryhmästä liittyen eläinlääketieteen hoiva-avustajiin on 

poistettu toimenpide-ehdotuksista, koska OKM-työryhmä on jo asetettu → sen 
sijaan pitkät päivystykset ovat ongelma 

- Kaikki pula ei näy tilastoissa, esim. maatalouskoneenkorjaajien täytyy ymmär-
tää maatalousalaa, vaikka he ovat hyvin teknisiä 

- Datan liikkuvuuden kautta digiosaaminen korostuu → viljelijä – tietojen siirtäjä  
- Monet jatkavat opintojaan edelleen, jos amk- tai maisteritutkinnolla ei työllisty 
- Aikuisena suoritetut tutkinnot eivät välttämättä ole kannattavia/tuloksellisia yk-

silön eikä yhteiskunnan kannalta 
 

3. Seuraava kokous 
 

Maanantaina 7.11.2022 klo 14.00 – 15.30. TEM:in analyysiryhmä pisteyttää tähän 
mennessä tehdyt toimialaryhmien toimenpide-ehdotukset ja valitsemme niistä yhdessä 
ohjausryhmän päätettäväksi vietävät.  

 
4. Kokouksen päättäminen 

 
Puheenjohtaja kiitti hyvistä alustuksista ja aktiivisesta keskustelusta sekä päätti ko-
kouksen. 

 


